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P R O T O K Ó Ł  Nr LX/23 

z przebiegu sesji Rady Miejskiej w Krośnie Odrzańskim, 

odbytej w dniu 30 marca 2023 r. 

w Sali 1000-lecia Krosna Odrzańskiego Urzędu Miasta w Krośnie Odrzańskim. 

 

Obradom sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Radny Tomasz Rogowski, przy 

współudziale Wiceprzewodniczących: Kazimiery Potockiej i Krystiana Forstera. Na stan 15 radnych, 

wszyscy obecni. Lista obecności, imienne wykazy głosowań oraz nagranie przebiegu obrad stanowią 

załączniki do protokołu.  

Ponadto w sesji udział wzięli: 

Roman Siemiński - Zastępca Burmistrza 

Anna Mikołajczyk - Sekretarz Gminy 

Ilona Ogiba                                  - Skarbnik Gminy 

Robert Kornalewicz - adwokat 

 

Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Zgłaszanie i głosowanie ewentualnych wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczących Komisji Rady z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał: 

1) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej Gminy Krosno Odrzańskie na 

2023 r.; 

2) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krosno 

Odrzańskie na lata 2023-2032; 

3) w sprawie przyjęcia programu osłonowego Korpus Wsparcia Seniorów w Gminie Krosno 

Odrzańskie na 2023 rok; 

4) w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i 

opieki oraz wysokości opłat w publicznych przedszkolach, oddziałach przedszkolnych w 

publicznych szkołach podstawowych oraz innych publicznych formach wychowania 

przedszkolnego, dla których organem prowadzącym jest Gmina Krosno Odrzańskie; 

5) w sprawie przekształcenia dotychczasowego Przedszkola w Starym Raduszcu z oddziałem  

w Czarnowie wchodzącego w skład Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Krośnie Odrzańskim 

poprzez likwidację oddziału w Czarnowie; 

6) w sprawie zmiany uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Krosno Odrzańskie; 

7) w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny lokali mieszkalnych wraz z udziałem  

w nieruchomości wspólnej, zbywanych na rzecz najemców; 

8) w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańca Gminy Krosno Odrzańskie na Burmistrza Krosna 

Odrzańskiego; 

9) w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańca Gminy Krosno Odrzańskie na Sołtysa Szklarki 

Radnickiej. 

8. Informacje i sprawy różne. 

9. Zamknięcie sesji. 
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Do pkt. 1  

Otwarcia sesji Rady Miejskiej o godzinie 9.00 dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Radny 

Tomasz Rogowski. Powitał kierownictwo Urzędu, Naczelników Wydziałów Urzędu Miasta, 

kierowników jednostek podległych, Sołtysów, radnych, media.  

Poprosił o powstanie i uczczenie minutą ciszy pamięć zmarłego Jana Cebuli. 

Następnie poprosił o stwierdzenie quorum. Oświadczył, iż w sesji uczestniczy 15 radnych.  

 

Do pkt. 2  

Nie zgłoszono wniosków do porządku obrad. 

 

Do pkt. 3  

Rada Miejska w Krośnie Odrzańskim 15 głosami „za” przyjęła do zatwierdzającej 

wiadomości protokół Nr LIX/23 z przebiegu sesji Rady Miejskiej w Krośnie Odrzańskim odbytej 

w dniu 23 lutego 2023 roku.  

 

Do pkt. 4 

Przewodniczący Rady Miejskiej Radny Tomasz Rogowski przedstawił informacje odnośnie 

wydarzeń, które miały miejsce w okresie międzysesyjnym. 

 

Do pkt. 5 

Sprawozdania z działalności międzysesyjnej stałych Komisji Rady Miejskiej przedłożyli: Radna 

Danuta Cierpisz – Przewodnicząca Komisji Porządku Publicznego i Infrastruktury Komunalnej, 

Radny Bartosz Zaborowicz – Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, Radna 

Dorota Kwapisiewicz - Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych 

Radny Artur Kozakiewicz – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Radny Piotr 

Garczyński - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej. 

 

Do pkt. 6 

Na wstępie uczczono minutą ciszy pamięć zmarłych: Zbigniewa Barskiego Wójta Gminy Gubin oraz 

Ryszarda Kowalczuka Wójta Gminy Brody.  

Następnie Zastępca Burmistrza Roman Siemiński przedstawił Sprawozdanie Burmistrza z 

działalności międzysesyjnej. Dokument stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Do pkt. 7 

1) Projekt nr 2 uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej Gminy Krosno 

Odrzańskie na 2023 r.  
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  Rada Miejska w Krośnie Odrzańskim jednogłośnie – 15 głosami „za” podjęła uchwałę  

nr LX/445/23 o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej Gminy Krosno 

Odrzańskie na 2023 r. 

 

2) Projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Krosno Odrzańskie na lata 2023-2032. 

Rada Miejska w Krośnie Odrzańskim jednogłośnie – 15 głosami „za” podjęła uchwałę  

nr LX/446/23 o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Krosno Odrzańskie na lata 2023-2032. 

 

3) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu osłonowego Korpus Wsparcia Seniorów w Gminie 

Krosno Odrzańskie na 2023 rok. 

Radna Danuta Cierpisz podkreśliła, że jest to ważna uchwała dla seniorów. Przypomniała, że 25 

kwietnia Krośnieńska Rada Seniorów organizuje spotkanie, na którym będą omawiane m.in. kwestie 

zdrowia.  

Radna Kazimiera Potocka złożyła na ręce Pani Kierownik OPS życzenia wytrwałości w realizacji 

tego programu.  

Radny Mariusz Grycan powiedział, że zagłosuje za przyjęciem uchwały. Jest to jednak sprawa 

bardzo skomplikowana, ponieważ OPS jest otwarty w danych godzinach od poniedziałku do piątku. 

Nie wiadomo, co będzie po tych godzinach, w weekendy. Zaproponował rozeznanie w innych 

samorządach, które wdrożyły tego typu rozwiązania.  

Radny Bartosz Zaborowicz przypomniał, iż to nie pracownicy OPS będą odbierać zgłoszenia o 

stanie zdrowia seniorów, ale dyspozytornia. Seniorzy mogą się kontaktować z OPS np. w sprawie 

reklamacji opasek. Wyraził nadzieję, że wybrane zostaną urządzenia, które będą wymagały jak 

najmniej ingerencji ze strony seniorów. Zaapelował do mieszkańcom, aby sami zakupili takie opaski 

seniorom w rodzinach.        

W dyskusji głos zabrała także Radna Ewa Klepczyńska.  

Radna Grażyna Myśliwiec poprosiła Panią Kierownik OPS o przedstawienie informacji na temat 

programu. 

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Agnieszka Szarkowicz poinformowała, że program 

zakłada objęcie wsparciem 20 seniorów, którzy mają skończone 65 lat oraz problemy z samodzielnym 

funkcjonowaniem wynikające ze stanu zdrowia. Osoby otrzymają opaskę w formie zegarka, która 

bada podstawowe funkcje życiowe. Posiada przycisk, za pomocą którego senior łączy się z 

dyspozytornią. Ponadto jest tak zaprogramowana, aby dyspozytor miał możliwość, w przypadku 

odebrania sygnału od seniora, skontaktować się z osobą pierwszego kontaktu. Chętni do wzięcia 

udział w programie powinni się zgłaszać do Ośrodka Pomocy Społecznej. 

Rada Miejska w Krośnie Odrzańskim 14 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym 

się” (Radny Marek Górski) podjęła uchwałę nr LX/447/23 w sprawie przyjęcia programu 

osłonowego Korpus Wsparcia Seniorów w Gminie Krosno Odrzańskie na 2023 rok. 
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4) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, 

wychowania i opieki oraz wysokości opłat w publicznych przedszkolach, oddziałach przedszkolnych w 

publicznych szkołach podstawowych oraz innych publicznych formach wychowania przedszkolnego, 

dla których organem prowadzącym jest Gmina Krosno Odrzańskie. 

Rada Miejska w Krośnie Odrzańskim jednogłośnie – 15 głosami „za” podjęła uchwałę  

nr LX/448/23 w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, 

wychowania i opieki oraz wysokości opłat w publicznych przedszkolach, oddziałach 

przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych oraz innych publicznych formach 

wychowania przedszkolnego, dla których organem prowadzącym jest Gmina Krosno 

Odrzańskie. 

 

5) Projekt uchwały w sprawie przekształcenia dotychczasowego Przedszkola w Starym Raduszcu z 

oddziałem w Czarnowie wchodzącego w skład Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Krośnie 

Odrzańskim poprzez likwidację oddziału w Czarnowie. 

Rada Miejska w Krośnie Odrzańskim 13 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym 

się” (Radny Jarosław Lipiński) i 1 głosie „przeciw” (Radny Mariusz Grycan) podjęła uchwałę nr 

LX/449/23 w sprawie przekształcenia dotychczasowego Przedszkola w Starym Raduszcu z 

oddziałem w Czarnowie wchodzącego w skład Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Krośnie 

Odrzańskim poprzez likwidację oddziału w Czarnowie. 

 

6) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie Gminy Krosno Odrzańskie. 

Rada Miejska w Krośnie Odrzańskim 13 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących 

się” (Radny Krystian Forster, Radny Bartosz Zaborowicz) podjęła uchwałę nr LX/450/23 w 

sprawie zmiany uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Krosno Odrzańskie. 

 

7) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny lokali mieszkalnych 

wraz z udziałem w nieruchomości wspólnej, zbywanych na rzecz najemców. 

Radna Kazimiera Potocka poprosiła Panią Naczelnik Wydziału GN, aby zachęcać mieszkańców do 

wykupu mieszkań. Zwiększy się dbałość o lokale oraz całe budynki, a także zmniejszy koszty dla 

gminy. Poprosiła o rozpropagowanie informacji, iż ceny wykupu już nie spadną. 

Radny Mariusz Grycan stwierdził, że część samorządów robi bonusy. Rady poprzez podjęcie uchwał 

obniżają na jakiś czas stawki wykupu mieszkań. Zaproponował, aby zorientować się w innych 

gminach, czy jest to skuteczne działanie.   

Rada Miejska w Krośnie Odrzańskim jednogłośnie – 15 głosami „za” podjęła uchwałę  

nr LX/451/23 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny lokali mieszkalnych 

wraz z udziałem w nieruchomości wspólnej, zbywanych na rzecz najemców. 

 

8) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańca Gminy Krosno Odrzańskie na 

Burmistrza Krosna Odrzańskiego przedstawił Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Radny Artur Kozakiewicz.  
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Rada Miejska w Krośnie Odrzańskim jednogłośnie – 15 głosami „za” podjęła uchwałę  

nr LX/452/23 w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańca Gminy Krosno Odrzańskie na 

Burmistrza Krosna Odrzańskiego. 

 

9) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańca Gminy Krosno Odrzańskie na Sołtysa 

Szklarki Radnickiej. 

Rada Miejska w Krośnie Odrzańskim jednogłośnie – 15 głosami „za” podjęła uchwałę  

nr LX/453/23 w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańca Gminy Krosno Odrzańskie na Sołtysa 

Szklarki Radnickiej. 

 

Do pkt. 8 

Radna Kazimiera Potocka złożyła gratulacje dla Sołtysa Sarbii Ryszarda Maternia, który został 

odznaczony przez Towarzystwo Miłośników Ziemi Krośnieńskiej medalem Zasłużony dla Ziemi 

Krośnieńskiej. Zadeklarowała, iż dołożone zostaną starania, aby nowa świetlica wiejska miała 

odpowiednią ilość pomieszczeń, by wyeksponować zbierane narzędzia rolnicze.    

Podziękowała Zarządowi Dróg Powiatowych za ustawienie na ulicy Piastów tablic informujących o 

konarach drzew. Zdarzały się sytuacje, gdy samochody ciężarowe zahaczały o nie przyczepami. 

Ponadto w ubiegłym tygodniu przeprowadzono akcję przycinania gałęzi.   

Radna Danuta Cierpisz powiedziała, że w sprawozdaniu z działalności Pan Zastępca Burmistrza 

poinformował, iż most krośnieński zostanie podniesiony o 1.2 metra. Wcześniej mówiono o wysokości 

184 cm. Zapytała, co spowodowało tę zmianę. 

Zastępca Burmistrza Roman Siemiński wyjaśnił, iż podał szacunkową wysokość, o jaką miał zostać 

podniesiony most w ciągu 3 dni. Dodał, że dane były początkowo nieprecyzyjne i nie wiadomo, czy ta 

wysokość 1,80 dotyczyła łuku mostu czy przyczółków. Może pozyskać informacje w tym zakresie od 

kierownika budowy. 

Radny Leszek Fijałkowski poruszył kwestię przebudowy drogi w Czetowicach. Stwierdził, że problem 

trwa od wielu lat i nikt nie chce pomóc. Mieszkańcy przeznaczyli w tym roku na ten cel 13 tys. zł, 

jednak nadal nie ma żadnych konkretów. 

Zapytał o koszt placu zabaw na ulicy Metalowców. 

Radna Danuta Cierpisz przeprosiła Radnego Fijałkowskiego. Na wspólnym posiedzeniu Komisji nie 

zauważyła, iż chce on zabrać głos.    

Zastępca Burmistrza Roman Siemiński powiedział, że częściowo podziela pogląd mieszkańców 

odnośnie dużego dyskomfortu w poruszaniu się po tym odcinku. Należy jednak zauważyć, iż w wielu 

sołectwach są jeszcze drogi gruntowe. W Czetowicach jest droga z bruku. Wykonano tam chodnik. 

Gdyby teraz chcieć zrobić wylewkę 5-6 cm asfaltu, to droga byłaby wyżej niż chodnik. Należałoby ją 

zatem najpierw rozebrać. Pozostaje ponadto problem odprowadzania wód opadowych. Wcześniej były 

one odprowadzane do rowów, które w większości zostały przez mieszkańców zasypane. Ponadto 

nałożenie nakładki asfaltowej spowoduje szybsze poruszanie się pojazdów i wzrost 

niebezpieczeństwa. Prawdopodobnie do końca kwietnia Zastępca Burmistrza będzie przygotowany z 

przedstawieniem koncepcji i zaproponuje sołtysowi oraz mieszkańcom spotkanie w tej sprawie. 

Wykonanie takie odcinka drogi jest bardzo trudne i kosztowne. Na pewno potrzebna będzie także 

zgoda konserwatora zabytków. Być może środki z funduszu sołeckiego mogłyby zostać przeznaczone 

na wykonanie dokumentacji. Na pewno ani Zastępca Burmistrza ani Burmistrz nie składali obietnic, iż 
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droga zostanie przebudowana. W kwestii kosztów placu zabaw na ulicy Metalowców Zastępca 

Burmistrza powiedział, że przekaże informację indywidualnie. 

Radny Mariusz Grycan powiedział, że 25 lutego br. został wyburzony budynek świetlicy wiejskiej w 

Sarbii. Podziękował Sołtysowi za zorganizowanie sprzętu i wywiezienia gruzu. Gmina zaoszczędziła 

duże środki. Zapytał o nowy budynek świetlicy. Stwierdził, że jest ona tam potrzebna.  

Zaproponował wykonanie muralu na murze stanowiącym wał przeciwpowodziowy przy ulicy 

Bohaterów Wojska Polskiego. Beton nie będzie wyglądał atrakcyjnie.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Rogowski powiedział, że wały są okładane kamieniem 

granitowym.  

Radny Mariusz Grycan poprosił o przedstawienie informacji odnośnie zakończenia ptasiej grypy.        

W kwestii budowy świetlicy w Sarbii Zastępca Burmistrza Roman Siemiński poinformował, że średni 

koszt takiego budynku o powierzchni do 100 m
2
 to ok. 1 mln zł. Na dzień dzisiejszy nie ma wolnych 

środków na ten cel. Rozważane są dwa warianty: obiekt kontenerowy lub tradycyjny. Dodał, że 

urządzenia rolnicze przechowywane są w większości na dworze, pod wiatami więc nie byłoby 

potrzeby rozbudowywania obiektu świetlicy. Prawdopodobnie do wakacji będzie zrobiona wstępna 

analiza i wówczas odbędzie się spotkanie z mieszkańcami Sarbii, radą sołecką. Decyzja o kręgu osób, 

które wezmą udział będzie należała do sołtysa. Należy jednak przyjąć odpowiedni tok sprawy. 

Najpierw przygotowanie dokumentacji, pozwoleń, a następnie pozyskanie środków i realizacja 

zadania. Dodał, że większość wałów przeciwpowodziowych ma być obłożona kamieniem granitowym i 

efekt wizualny na pewno będzie lepszy. Ponadto były propozycje, aby na części muru rozważyć 

możliwość promocji miasta poprzez np. przekręcenie banerów czy tablicy informacyjnej. Należy to 

jednak wcześniej uzgodnić z właścicielem czyli Wodami Polskimi. Dodatkowo informacje o ptasiej 

grypie zostaną zaktualizowane i przekazane na stronie internetowej.       

Radna Grażyna Myśliwiec powróciła do tematu uszkodzonej zasuwy pod mostkiem w Starym 

Raduszcu. Zapytała, czy jest możliwość jej założenia.  

Zastępca Burmistrza Roman Siemiński powiedział, że wystąpiliśmy do Wód Polskich o 

udostepnienie dokumentacji technicznej nowego obwałowania. Pierwszym celem jest aktualizacja 

planu zabezpieczenia przeciwpowodziowego miasta i gminy. Dopiero po uzyskaniu i przeanalizowaniu 

dokumentów będzie możliwość odpowiedzi na pytanie Radnej Myśliwiec.    

Radny Bartosz Zaborowicz poprosił członków Klubu radnych Marek Cebula o pozostanie po sesji. 

Zwołane zostanie krótkie posiedzenie.  

Prezes Krośnieńskiego Przedsiębiorstwa Wodociągowo-Komunalnego Sp. z o.o. Aleksander 

Kozłowski poinformował, że we wtorek odebrano 150 m nowego rurociągu zasilającego górne Krosno 

w wodę, biegnącego już nie pod mostem, a 5 metrów w dół pod biegiem Odry.    
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Do pkt. 9 

Przewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Rogowski o godzinie 10.20 stwierdził: „zamykam obrady  

LX sesji Rady Miejskiej w Krośnie Odrzańskim”. 

Na tym protokół zakończono i podpisano –  

                                                                         PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ 

                                                                                             Tomasz Rogowski 

Sporządziła:                                                                                                            

Monika Karwowska-Pawłowska 

Starszy Inspektor w Wydz. Organizacyjnym 


